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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIȚA 

COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat azi 15.01.2025 în şedinţa extraordinară convocată de îndată, a 

Consiliului local al municipiului Bistriţa 

 

 

Şedinţa extraordinară convocată de îndată a Consiliului local al municipiului 

Bistriţa, se desfăşoară în sala de şedinţe a Primăriei municipiului Bistriţa, la care 

participă: consilierii locali ai municipiului Bistriţa, domnul Lazany Gabriel - 

Primarul municipiului Bistrița; doamna Stere Florentinta-Ştefania – Viceprimarul 

municipiului Bistriţa, domnul Costea Adrian-Radu – Administratorul public al 

municipiului Bistriţa; doamna Hriscu Luciana-Maria – Secretarul general al 

municipiului; Ruşti Mihai – şef Serviciu Relaţii Publice, Comunicare, Marina 

Vasile – director executiv Direcţia Patrimoniu; Scurtu Nicolae, director executiv 

Direcţia Economică; Danci Ancuţa-Petruţa – director executiv adjunct Direcţia 

Economică; Brehar Claudia -consilier Compartiment guvernanță corporativă, 

Direcţia Economică; doamna Dumitru Mirela -şef Serviciu Managementul 

Resurselor Uman; Bărbos Răzvan -consilierul primarului; Jiga Claudiu-Dan -

consilierul primarului; Bogătean Adriana-Silvia – consilier juridic Compartimentul 

Pregătire Documente; Cionca Terezia Tanţa – consilier Compartimentul 

Pregătire Documente; Suciu Anca – consilier Compartimentul Pregătire 

Documente; Deac Bogdan -consilier Direcţia Tehnologia Informaţiei şi Inovare; 

Siman Dan -consilier Direcţia Tehnologia Informaţiei şi Inovare. 

 

Şedinţa extraordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost 

convocată de îndată prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa 

nr.18/14.01.2025, care a fost adusă la cunoştinţă publică în mass-media locală 

şi prin afişare pe site-ul primăriei. 

 

Se intonează Imnului național al României. 

Domnul preşedinte de şedinţă Bria Dumitru Alexandru – la şedinţă sunt 

prezenţi 20 consilieri din 21 consilieri prezenţi. Lipseşte domnul consilier Turc 

Ioan. Şedinţa este legal constituită. 

Ordinea de zi a şedinţei extraordinare cuprinde următoarele puncte: 

1. Proiect de hotărâre nr.4/14.01.2025 pentru modificarea anexei la Hotărârea 

nr.109/20.09.2012 a Consiliului local al municipiului Bistriţa privind înfiinţarea 

societăţii comerciale cu răspundere limitată S.C. „Business Park Bistriţa Sud” 

S.R.L. - societate administrator pentru Parcul Industrial „Bistriţa Sud”, cu 

modificările şi completările ulterioare 
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- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- avizul Comisiilor reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului 

Bistriţa 

2. Proiect de hotărâre nr.5/14.01.2025 pentru modificarea Hotărârii 

nr.139/21.10.2015 privind desemnarea reprezentanţilor municipiului Bistriţa 

în Adunarea Generală a Asociaţilor (AGA) la Societatea BUSINESS PARK 

BISTRIŢA SUD SRL şi aprobarea contractului de mandat al acestora, cu 

modificările şi completările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- avizul Comisiilor reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului 

Bistriţa 

3. Proiect de hotărâre nr.6/14.01.2025 privind declararea de utilitate publică 

locală a Proiectului „Regenerare urbană a zonei formată din Parcul municipal 

„Regele Mihai I”, Stadionul „Jean Pădureanu” şi malul drept al Râului Bistriţa” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- avizul Comisiilor reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului 

Bistriţa 

4. Proiect de hotărâre nr.7/14.01.2025 privind declararea de utilitate publică 

locală a Proiectului „Regenerare urbană a zonei delimitată de strada Gării, 

Bulevardul Decebal, strada Mihai Eminescu şi Bulevardul Republicii”, 

constând în modernizare și extindere parc și construire parcare supraetajată 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- avizul Comisiilor reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului 

Bistriţa 

5. Proiect de hotărâre nr.8/14.01.2025 privind declararea de utilitate publică 

locală a Proiectului „Regenerare urbană a zonei aferente fostei centrale de 

producere a energiei termice situată în Bistriţa, strada Zefirului nr.1” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- avizul Comisiilor reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului 

Bistriţa 

6. Proiect de hotărâre nr.9/14.01.2025 privind aprobarea demarării procedurii de 

evaluare și inițiere a achiziționării imobilului, construcții și teren aferent, situat 

în municipiul Bistrița, strada Mihai Eminescu nr.1-4 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- avizul Comisiilor reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului 

Bistriţa 

7. Proiect de hotărâre nr.10/14.01.2025 privind aprobarea demarării procedurii 

de evaluare și inițiere a achiziționării imobilelor, construcții și teren, aferent 

Stadionului ”Jean Pădureanu”, situat în municipiul Bistrița, strada Parcului 

nr.3 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
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- avizul Comisiilor reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului 

Bistriţa 

8. Proiect de hotărâre nr.11/14.01.2025 pentru modificarea Anexei la Hotărârea 

nr. 3/31.01.2024 a Consiliului local al municipiului Bistrița privind stabilirea 

salariilor de bază pentru funcţionarii publici şi personalul contractual din cadrul 

familiei ocupaţionale „Administraţie” din aparatul de specialitate al Primarului 

municipiului Bistriţa şi serviciile publice de interes local, cu modificările și 

completările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- avizul Comisiilor reunite de specialitate ale Consiliului local al municipiului 

Bistriţa 

 

 

Domnul preşedinte de şedinţă Bria Dumitru Alexandru – dacă faţă de 

ordinea de zi prezentată, întreb dacă sunt propuneri de modificare sau 

completare a acesteia. 

Domnul primar Lazany Gabriel – propun completarea ordinii de zi a ședinței 

extraordinare cu următorul punct, respectiv Proiect de hotărâre nr.12/15.01.2025 

privind alegerea doamnei/domnului consilier _________________________ în 

calitate de Viceprimar 2 al municipiului Bistriţa. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot propunerea domnului primar de 

completare a ordinii de zi, care se aprobă cu 19 voturi „pentru” şi un vot 

”împotrivă”. Doamna consilier Dobraniş Georgeta Rodica a votat „împotrivă”. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot ordinea de zi în ansamblu, cu 

propunerea de completare aprobată, şi se aprobă cu 19 voturi „pentru” şi un vot 

”împotrivă”. Doamna consilier Dobraniş Georgeta Rodica a votat „împotrivă”. 

 

Se trece la primul punct al ordinii de zi – Proiect de hotărâre 

nr.4/14.01.2025 pentru modificarea anexei la Hotărârea nr.109/20.09.2012 a 

Consiliului local al municipiului Bistrița privind înființarea societății 

comerciale cu răspundere limitată S.C. Business Park Bistrița Sud S.R.L.-

societate administrator pentru Parcul Industrial Bistrița Sud, cu 

modificările și completările ulterioare. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Domnul preşedinte de şedinţă – comisiile de specialitate reunite ale 

Consiliului local al municipiului Bistriţa au avizat favorabil proiectul de hotărâre. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 19 voturi „pentru” şi o abţinere. Doamna 

consilier Dobraniş Georgeta Rodica votează abţinere. 
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Se trece la punctul 2 – Proiect de hotărâre nr.5/14.01.2025 pentru 

modificarea Hotărârii nr.139/21.10.2015 privind desemnarea 

reprezentanţilor municipiului Bistriţa în Adunarea Generală a Asociaţilor 

(AGA) la Societatea Business Park Bistriţa Sud SRL şi aprobarea 

contractului de mandat al acestora, cu modificările și completările 

ulterioare. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Domnul preşedinte de şedinţă – comisiile de specialitate reunite ale 

Consiliului local al municipiului Bistriţa au avizat favorabil proiectul de hotărâre. 

Aici, stimați colegi, va trebui să nominalizăm reprezentanții în Adunarea 

Generală a Asociaţilor și permiteți-mi să fac eu, pe baza consultărilor avute 

anterior, o propunere, și anume: domnii consilieri Ilieșiu Darius-Emilian, domnul 

Filip Alexandru-Tudor, domnul Pântea Andrei, domnul Jiga Claudiu-Dan, 

consilierul primarului și domnul Costea Adrian-Radu, administratorul public al 

municipiului. Astea ar fi propunerile, dacă mai sunt și altele, vă rog.  

Dacă nu sunt, va trebui să votăm cu vot secret și vă propun să votăm cele 

5 propuneri în bloc cu vot secret. Pentru asta, avem nevoie de un vot al 

dumneavoastră, respectiv modalitatea de aprobare în bloc, a reprezentanților 

enunțaţi de mine. Se supune la vot şi se aprobă cu 19 voturi „pentru” şi o abţinere. 

Doamna consilier Dobraniş Georgeta Rodica votează abţinere. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot, prin vot secret, propunerea ca 

domnii consilieri Ilieșiu Darius-Emilian, domnul Filip Alexandru-Tudor, domnul 

Pântea Andrei, domnul Jiga Claudiu-Dan, consilierul primarului și domnul Costea 

Adrian-Radu, administratorul public al municipiului, să fie numiţi reprezentanții 

consiliului local în Adunarea Generală a Asociaţilor. Se aprobă cu 19 voturi 

„pentru” şi un vot ”împotrivă”. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în ansamblu, 

care se adoptă cu 19 voturi „pentru” şi un vot ”împotrivă”. Doamna consilier 

Dobraniş Georgeta Rodica a votat „împotrivă”. 

 

Se trece la punctul 3 – Proiect de hotărâre nr.6/14.01.2025 privind 

declararea de utilitate publică locală a Proiectului ”Regenerare urbană a 

zonei formată din Parcul municipal ”Regele Mihai I”, Stadionul ”Jean 

Pădureanu” și malul drept al Râului Bistrița”. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Domnul preşedinte de şedinţă – comisiile de specialitate reunite ale 

Consiliului local al municipiului Bistriţa au avizat favorabil proiectul de hotărâre. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 18 voturi „pentru”, un vot „împotrivă” şi 
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o abţinere. Doamna consilier Dobraniş Georgeta Rodica a votat „împotrivă” şi 

domnul consilier Brici Tiberius-Daniel a votat abţinere. 

 

Se trece la punctul 4 – Proiect de hotărâre nr.7/14.01.2025 privind 

declararea de utilitate publică locală a Proiectului ”Regenerare urbană a 

zonei delimitată de strada Gării, Bulevardul Decebal, strada Mihai Eminescu 

și Bulevardul Republicii”, constând în modernizare și extindere parc și 

construire parcare supraetajată. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Domnul preşedinte de şedinţă – comisiile de specialitate reunite ale 

Consiliului local al municipiului Bistriţa au avizat favorabil proiectul de hotărâre. 

Ni se solicită intervenția din sală, respectiv domnul Bălan Marius-Horea, de 

a lua cuvântul la acest punct. Vă supun la vot posibilitatea ca domnul Bălan să 

se adreseze în termenul limitat de 3 minute Consiliului local. Votul este secret. 

Cu 11 voturi „pentru”, 6 voturi „împotrivă” şi 3 abţineri, a fost aprobată intervenția 

domnului Bălan.  

Vă rog, domnule Bălan, 3 minute, timp prevăzut de regulamentul. 

Domnul Bălan Marius-Horea – stimaţi domni consilieri, cei care nu mă 

cunosc, sunt Marius Bălan de la Bistriţa Civică, cândva, cică parteneri de discuție, 

așa cum îşi dorea avea chiar administrație, dar niciodată n-am ajuns la discuții, 

numai așa, intrați cu forța peste dumneavoastră. Ne cerem scuze și astăzi, n-

avem ce face, reprezint ecologiștii și Bistriţa Civică, dar astăzi, ce e important, 

reprezint peste 30 de șefi de instituții. Atenție mare! Deci nu mă joc cu cuvintele. 

Dumneavoastră, o serie de consilieri nu știți ce este aici? O petiție unicat în istoria 

Bistriţei și a Consiliului Local, prin care șefi de culte, ONG-uri, și-au exprimat 

dorința că a fosta Bibliotecă Județeană să fie răscumpărată de administrație și 

nu demolată. Bate fierul cât-i cald, spune un proverb românesc. Datorită muncii 

noastre și insistențe lor noastre ACTORASET SRL, acei „rechinași” de la Cluj, au 

renunțat în premieră la Tribunalul din Cluj la a mai cere a 8-a oră, de șapte ori au 

fost refuzați, avizul de demolare pe fosta bibliotecă, o bijuterie care a împlinit 120 

anul trecut, făcută de Demetrus Şuta, avocat de onoare a orașului nostru.  

Văzând că perimetrul, generosul perimetru din Eminescu care se 

învecinează cu Republicii, Decebal, Gării, este în atenția domnului primar, chiar 

îmi doresc să susținem pe domnul primar cu viziunea dânsului privind 

cumpărarea, achiziționarea, acelui mastodont comunist de beton și să se facă o 

parcare cu 900 de locuri. Chiar îmi doresc să aibă mare succes administrația 

Lazany să ducă la bun sfârșit acest proiect, însă am o temere mare, clară ,că 

odată cu aceste lucrări, Parcul Eminescu având 87 de arii și 104 locuri de parcare 

acuma la sol, va fi distrus iremediabil. Noi vrem să obținem de la dumneavoastră 

un document clar, scris, că de la pe de la bordura magazinului Profi Universal 

încoace înspre Republicii, nimeni nu se leagă de cei aproximativ 40 de arii de 
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iarbă, că atât au rămas acolo, restul sunt parcări, beton, și arborii existenți acolo. 

Culoarea extraordinară pe care toată presa și toată lumea o savurează 

primăvara, acei caiși ornamentali nu vor fi ciuntiți și batjocoriți și scoși de acolo.  

Mai mult decât atât, vreau să atrag atenția că imobilul cu pricina, fosta 

bibliotecă, este de o importanță strategică în acel perimetru. Nu ne putem face 

că nu înțelegem valoarea lui. Mai mult decât atât, acel teren viran în fața 

Trezoreriei Statului, nu mai poate fi acceptat sub privirea bistrițenilor. Acolo este 

un teren desfundat ca la CAP, ca la grajdurile din Arcalia, așa arată la ora actuală. 

Plin de tină și roțile mașinilor cară pământ și mizerii pe tot bulevardul și în toată 

intersecția, după modernizarea făcută recent.  

Domnule primar, știu foarte bine ce vorbesc. Sunt super documentat. Aici 

sunt toate documentele referitor la biblioteca fosta județeană, expertize tehnice, 

am aici extrasele de carte funciară, releveele obținute de la Consiliul Județean 

aici pe construcție, expertiza tehnică de la tribunal. Nimeni să nu îndrăznească 

să spună că acolo este un putregai și trebuie demolat. Ba nu, este o casă extrem 

de solidă și ea poate fi salvată pentru interesul general al bistrițenilor. 

Eu vă rog foarte tare domnule primar, numai în dumneavoastră îmi stă 

speranța, că vă doriți să cumpărați acolo, actualul imobil de beton, Stadionul Jean 

Pădureanu. Vă rog din suflet, toți consilierii, să aveți în vedere și achiziționarea 

acestei biblioteci, a acestui imobil. Bistriţa Civică, printr-o adresă depusă la 

primărie tot în 2023, am spus clar, știu că banii se fac greu, haideți, aveți acolo 

1.695 m² în CF-ul la zi, dați dublu la ACTORASET SRL, undeva în zona Zăvoaie, 

în zona Wonderland, unde primăria agreează să facă 10 blocuri, nu unul. 

Domnul preşedinte de şedinţă – vă rog să vă apropiaţi de încheiere. 

Domnul Bălan Marius-Horea – iar imobilul să aparțină Primăriei. Puteți face 

și varianta asta? Încă ceva și am încheiat. Mi-a parveni știrea, domnule primar, 

că domnul Mureșan, directorul Sanovil, domnul doctor pe care îl cunosc... 

Domnul preşedinte de şedinţă – îmi cer scuze, vă rog să rămâneți la 

proiectul pe care îl dezbatem. Şi aţi depăşit şi timpul alocat. 

Domnul Bălan Marius-Horea – dar tot în perimetrul ăla doresc să vorbesc. 

Domnul preşedinte de şedinţă – vă rog respectuos. 

Domnul Bălan Marius-Horea – restul discuţiei cu Primăria Bistriţa, eventual 

la un schimb de terenuri, şi acolo să se poată face ceva frumos, nu să 

suprapopulăm zona. Vă mulțumesc pentru ascultare, vom reveni cu alte 

amănunte în zilele care urmează.  

Domnul primar Lazany Gabriel – vă mulțumim mult pentru intervenție, 

domnule Bălan. Ce pot să vă garantez, este că proiectul din Eminescu este mai 

ecologist și mai verde decât orice se va face în Bistrița, iar intervențiile făcute nu 

vor afecta parcul din Eminescu. Mai mult decât atât, îl vor extinde pentru că se 

va transforma în parc și actuala parcare existentă, și se va transforma în parc și 

zona de deasupra parcării supraetajate. Va fi sub pământ doar parterul 

suprateran. Deci va fi un parc pe două pe două nivele.  
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Legat de fosta Bibliotecă Județeană, sigur că da, este o clădire frumoasă, 

o clădire de patrimoniu care chiar merită să fie salvată și va intra în atenția 

Consiliului Local. Vom vedea, vom iniția o discuție și cu proprietarii, să vedem 

dacă sunt dispuși să vândă, dacă sunt dispuși să facă schimb sau să găsim alte 

posibilități legale de a intra în posesia ei. Rugămintea mea, dacă ați făcut în anul 

2023 o adresă, să faceți o revenire asupra ei. Mulțumesc frumos! 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 18 voturi „pentru”, un vot „împotrivă” şi 

o abţinere. Doamna consilier Dobraniş Georgeta Rodica a votat „împotrivă” şi 

domnul consilier Brici Tiberius-Daniel a votat abţinere. 

 

Se trece la punctul 5 – Proiect de hotărâre nr.8/14.01.2025 privind 

declararea de utilitate publică locală a Proiectului ”Regenerare urbană a 

zonei aferente fostei centrale de producere a energiei termice situată în 

Bistrița, strada Zefirului nr.1”. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Domnul preşedinte de şedinţă – comisiile de specialitate reunite ale 

Consiliului local al municipiului Bistriţa au avizat favorabil proiectul de hotărâre. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 19 voturi „pentru” şi o abţinere. Doamna 

consilier Dobraniş Georgeta Rodica votează abţinere. 

 

Se trece la punctul 6 – Proiect de hotărâre nr.9/14.01.2025 privind 

aprobarea demarării procedurii de evaluare și inițiere a achiziționării 

imobilului, construcții și teren aferent, situat în municipiul Bistrița, strada 

Mihai Eminescu nr.1-4. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

calificate a consilierilor în funcţie. 

Domnul preşedinte de şedinţă – comisiile de specialitate reunite ale 

Consiliului local al municipiului Bistriţa au avizat favorabil proiectul de hotărâre. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 18 voturi „pentru”, un vot „împotrivă” şi 

o abţinere. Doamna consilier Dobraniş Georgeta Rodica a votat „împotrivă” şi 

domnul consilier Brici Tiberius-Daniel a votat abţinere. 

 

Se trece la punctul 7 – Proiect de hotărâre nr.10/14.01.2025 privind 

aprobarea demarării procedurii de evaluare și inițiere a achiziționării 

imobilelor, construcții  și teren, aferent Stadionului ”Jean Pădureanu”, 

situat în municipiul Bistrița, strada Parcului nr.3. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

calificate a consilierilor în funcţie. 
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Domnul preşedinte de şedinţă – comisiile de specialitate reunite ale 

Consiliului local al municipiului Bistriţa au avizat favorabil proiectul de hotărâre. 

O persoană din sală solicită să ia cuvântul la acest proiect de hotărâre, 

respectiv domnul Bojor Florin. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot luarea de cuvânt de către domnul 

Bojor Florin. Votul este secret. Cu votul majorităţii consilierilor, se aprobă luarea 

de cuvânt. 

Domnul Bojor Florin – mă numesc profesor Florin Bojor, și ca simplu 

cetățean, vreau să vă spun doar atât: stimate domnule primar, stimați domni și 

doamne consilieri, ne ruinați. Cu vreo 10, 20, 25 de milioane de euro, clădirea 

fostei Case de Cultură a Sindicatelor și stadionul, nu cred că este de interes 

public pentru a le cumpăra, fiind o risipă din banii publici, din banii tuturor, banii 

bistrițenilor.  

Oare ce blestem este pe poporul român, ca după 35 de ani să cumpărăm 

clădirile pe care tocmai poporul român le-a făcut? Sunt încă în exercițiu de plată. 

Adică sunt pensionari astăzi, cei care au construit aceste clădiri, și 

dumneavoastră vreți cu niște sume astronomice, cât este piața de astăzi, să le 

răscumpărați. Legal o fi, voi știți. Eu eram un copil în anii 90 când s-au făcut 

aceste privatizări. Dar moral, domnilor și doamnelor, ce vă zice conștiința? Cu 20 

de milioane de euro, făcând așa o sumă rotundă, se pot face multe lucruri de 

utilitate publică, de interes general, de bine comun în Bistrița. Nu să 

răscumpărăm ceva ce a fost cândva a poporului român, chiar acum mai puțin de 

o generație. Vă mulțumesc frumos” 

Domnul primar Lazany Gabriel – mulțumim, domnule profesor! Din punctul 

meu de vedere, dumneavoastră ridicați niște probleme mai mult decât depășite. 

Deci dacă începem și ne ancorăm în trecut, nu o să mai vedem viitorul. Noi 

trebuie, orașul ăsta nu mai poate sta pe loc, el trebuie să meargă înainte, trebuie 

să meargă cu o viziune integrată și sunt anumite lucruri care nu se mai pot regăsi. 

Cum este acea clădire mastodont, monstruoasă, din Eminescu. Sigur, a fost 

construită de cineva, dar dacă ne uităm în lumea modernă, vedem ce clădiri se 

demolează în fiecare zi și apar alte lucruri în noi în loc. Pe același principiu ar 

trebui să rămânem în permanență cu turnul ăla, să nu mai facem nimic acolo, să 

lăsăm toate construcțiile alea demolate, a PRODITERM-ului, în loc să le redăm 

orașului nostru, să le reintegrăm în ceva care să poată fi util oamenilor. În 

momentul de față ce avem? O clădire care nu are nici un aspect, un stadion care 

stă să se ruineze și o zonă care îi închisă și nu a discutat nimeni de ea de zeci 

de ani de zile. Eu cred că este o chestie de asumare ceea ce hotărăște în 

momentul de față Consiliul Local, și cred că ăsta este viitorul Bistriței. 

Domnul consilier Hangan Sorin – da, eu am votat să vorbească domnul 

profesor cu ani în urmă, am ascultat mai des și apreciam intervențiile domniei 

sale. Astăzi, nu știu, m-a lăsat siderat ușor, pentru că în primul rând, tot ceea ce 

a existat până în 89 le-a făcut cineva, începând de la Rombat și până la acest 



9 

stadion. Le-am făcut și noi bucățele din ele, le-am construit și noi în practică, 

când el eram în liceu. Dar acum au proprietari, au extras CF- Nu putem să 

mergem atât de mult în urmă încât să spunem că au fost a poporului. Pe vremea 

cealaltă eram toți proprietari, beneficiari și mai nu știu ce. Dar de fapt nu eram 

nimic. Acuma avem proprietăți fiecare dintre noi și nu doar că le respectăm, dar 

chiar trebuie să luptăm pentru proprietate. Și nu putem să spunem că le-au făcut 

bunicii, şi acuma nu putem. În altă ordine de idei, nu știu de unde ați avansat 

zecile astea de milioane, iar ceea ce votăm astăzi este strict tocmai pentru a se 

face o evaluare și a vedea. Sigur că lichidatorul care vinde are o sumă, dar astăzi 

nu mai este relevantă, iar o evaluare ne spune de unde plecăm, și sigur că vom 

negocia de acolo în jos. Astăzi nu știm dacă stadionul face 5 milioane, sau 4 

milioane, sau 3 milioane de euro. Și totuși discutăm de zona centrală, de mai bine 

de patru hectare de teren și care mâine-poimâine, ați văzut că tribuna dinspre 

parc chiar prezintă un pericol. Fiind o firmă în lichidare, nu avem nici pe cine să 

stigmatizăm că, mă rog, nu face sau nu ia măsuri în a o pune în siguranță. Deci, 

astăzi nu votăm că îl cumpărăm. În momentul în care vom avea o evaluare, 

comisia de negociere va negocia de la acea evaluare în jos, atunci se va veni în 

Consiliul Local, vom vedea de unde plecăm și dacă Bistriţa își permite, dacă nu, 

dacă e oportun, altfel o să rămânem în povestea asta. Și acum 4 ani am zis că-l 

cumpărăm, și acum 8 ani am spus că îl cumpărăm, și din 2012 acel stadion, de 

când societatea care îl gospodărea a intrat în insolvență și în incapacitate de 

plată, de atunci tot îl cumpărăm, facem ceva, şi el se degradează zi de zi.  

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 18 voturi „pentru”, un vot „împotrivă” şi 

o abţinere. Doamna consilier Dobraniş Georgeta Rodica a votat „împotrivă” şi 

domnul consilier Brici Tiberius-Daniel a votat abţinere. 

 

Se trece la punctul 8 – Proiect de hotărâre nr.11/14.01.2025 pentru 

modificarea Anexei la Hotărârea nr. 3/31.01.2024 a Consiliului local al 

municipiului Bistrița privind stabilirea salariilor de bază pentru funcţionarii 

publici şi personalul contractual din cadrul familiei ocupaţionale 

„Administraţie” din aparatul de specialitate al Primarului municipiului 

Bistriţa şi serviciile publice de interes local, cu modificările și completările 

ulterioare. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 

absolute a consilierilor în funcţie. 

Domnul preşedinte de şedinţă – comisiile de specialitate reunite ale 

Consiliului local al municipiului Bistriţa au avizat favorabil proiectul de hotărâre. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 20 voturi 

„pentru”. 
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Se trece la punctul 9 al ordinii de zi, în completare la ordinea de zi 

stabilită inițial, proiect de hotărâre nr.12/15.01.2025 privind alegerea 

doamnei/domnului consilier _____ în calitate de Viceprimar 2 al 

municipiului Bistriţa. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole și se adoptă cu votul secret al 

majorității consilierilor în funcție.  

 Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Alegerea 

doamnei sau domnului consilier, vom vedea în funcție de propunerile pe care le 

vom primi, în calitate de viceprimar doi al municipiului Bistrița. Avem aviz favorabil 

din comisii pe acest proiect. Vă rog, stimați colegi, să faceți propuneri. 

Domnul consilier Filip Alexandru Tudor:  Dacă îmi permiteți... 

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Vă rog, 

domnule consilier! 

Domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Mulțumesc, domnule președinte! 

Doresc să fac o propunere, în persoana domnului consilier local Sorin Hangan, 

propunere care vine în baza unei decizii a organizației municipale și în ideea în 

care vor fi continuate unele dintre proiectele liberale, iar persoana dânsului este 

una care are și experiență în administrație locală. Mulțumesc!  

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: 

Mulțumesc! Alte intervenții? Dacă nu sunt, vom trece la redactarea  buletinelor 

de vot. Vă propun, tot acum, să facem și o comisie de numărare a voturilor. Aș 

face eu parte, doamna secretar general municipiului, președinte al comisiei, 

domnule Filip Tudor, cred că am mai numărat împreună. Domnule Dumitrescu 

George, dacă sunteți de acord să facem, să faceți parte din comisie.  

Domnul consilier Dumitrescu George: Da 

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Deci 

trecem la tipărirea buletinelor de vot și ne revedem pe plen, pentru rezultatul final. 

Mulțumesc! Profit de faptul că nu v-ați ridicat, stimați colegi, vă rog să și votăm 

comisia de numărare. 

Rezultatul votului: cu 16 voturi ”pentru”, cu vot secret, componența comisiei 

a fost aprobată.  

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Cu 

privire la tehnica de vot, cu buletinul în mână, ne va explica doamna secretar, în 

momentul în care ... sau, vă rog, doamna secretar general! 

Doamna secretar general Hriscu Luciana Maria:  Deci, după ce, stimați 

consilieri, după ce veți primi buletinele de vot, veți primi și ștampila în camera 

alăturată, ștampila de votare. Vă rugăm să vă exprimați votul pentru ca buletinul 

să fie considerat valabil, aplicând ștampila în chenar pe numele propus. După 

care comisia se va retrage. Vom număra voturile și vom anunța rezultatul. 

Mulțumesc!  

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: aplicarea 

în afară sau neaplicarea ștampilei, Vot nul. 
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Doamna secretar general Hriscu Luciana Maria: Tocmai de asta spuneam, 

atrag atenția că dacă ștampila nu este în chenarul de pe buletinul de vot, votul 

va fi nul.  

  

Se face pauză, pentru imprimarea buletinelor de vot. 

Buletinele de vot sunt aduse în sala de ședințe. 

Domnul consilier Filip Alexandru Tudor, membru al comisiei desemnate 

pentru numărarea voturilor: Distinși colegi, consilieri locali, am să vă strig pe rând, 

nominal, am să vă rog să veniți la mine, să primiți buletinul de vot, să mergeți în 

camera din spate, să votați, după care să vă întoarceți la urnă. Începem cu 

domnul Adumitrăchioaiei Daniel. 

Membrii Consiliului local al municipiului Bistrița sunt invitați pe rând, în 

ordine alfabetică, să își exprime votul, în mod secret, după procedura anunțată. 

Doamna Dobraniș anunță că nu votează. 

După finalizarea votului comisia desemnată prin vot procedează la 

numărarea voturilor. 

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru:  

Mulțumim pentru răbdare! În urma derulării procedurii de vot avem un vot anulat, 

dat fiind refuzul doamnei consilier Dobraniș de a-și exprima votul, un vot nul și 18 

voturi pentru alegerea domnului consilier Hangan în funcția de viceprimar 2 al 

municipiului Bistrița.  Felicitări, domnule viceprimar Hangan! Nu ne rămâne decât 

să... vă rog, domnule primar! 

Primarul municipiului, domnul Lazany Gabriel: Felicitări, domnule 

viceprimar Sorin Hangan! Rugămintea mea este să veniți pe locul de viceprimar. 

Dragi consilieri, eu cred că ce s-a întâmplat astăzi este o normalitate. Ceea ce 

se întâmplă la ora actuală în România ne arată că oamenii vor ca lucrurile să se 

miște. Nu mai îi interesează un partid sau altul, îi interesează să se facă ceea ce 

trebuie făcut și cred că Bistrița are nevoie de lucrul ăsta. Le mulțumesc tuturor 

consilierilor locali care au votat și nu au votat toate proiectele de pe ordinea de 

zi. Îl felicit pe domnul Sorin Hangan pentru demnitatea obținută astăzi și vreau să 

îi spun că eu sunt un om de echipă și vom lucra în echipă, dacă și el este un om 

de echipă și cred că va fi un om de echipă. Pentru că, la urma urmei, decizia 

bistrițenilor din data de 9 iunie a fost asta. Acum, astăzi, decizia bistrițenilor s-a 

pus în aplicare. Vă mulțumesc tuturor, o seară minunată! Dacă vreți să... 

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: mai 

avem de dat un vot final pe proiect. Dacă doriți, vă dau cuvântul, domnule 

viceprimar, dacă doriți. Vă rog!  

Domnul consilier Urîte Florin Radu: Nu mă lăsați. Mulțumesc! Eu îl cunosc, 

dar aș avea rugămintea să îl prezentați și pe domnul city manager, că văd că-l 

aveți deja în echipă. 
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Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Aș dori 

totuși să închidem proiectul acesta și pe urmă vom face. Vă rog, vot final pe 

proiect, stimați colegi!  

Rezultatul votului: Cu 19 voturi ”pentru” și o abținere, cu vot secret, proiectul 

a fost adoptat. 

 

 

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: 

Mulțumesc! Vă rog, domnule primar!   

Domnul viceprimar Hangan Sorin: Dacă îmi dați voie să vorbesc, înainte de 

dumneavoastră, eu. 

Doamnul primar Lazany Gabriel: Da, da, te rog!  

Domnul viceprimar Hangan Sorin: Vă mulțumesc pentru aprecieri,  domnule 

primar! Vreau în primul rând să mulțumesc bistrițenilor care m-au trimis în acest 

consiliu. Le mulțumesc colegilor din Biroul Politic Municipal, care ieri, cu un vot 

în unanimitate, a hotărât să facă astăzi această propunere. Și nu în ultimul rând 

vă mulțumesc tuturor celor care astăzi mi-ați acordat încredere. Și da, Biroul 

Politic Municipal, ieri, sigur, după multe analize, după multe discuții, după multe 

dezbateri, la noi la liberali întotdeauna este complicat și ținem cont de fiecare 

părere, dacă ea este fundamentată, am hotărât să fin parte a soluțiilor pentru 

problemele bistrițenilor și să nu fim probleme. Sunt foarte multe lucruri de făcut. 

Am început unele dintre ele în mandatul trecut, când și atunci am fost un om de 

echipă și o să fiu și acuma, domnule primar. Și mi-am dorit foarte mult ca unele 

dintre ele să le continui. Avem foarte multe lucruri rămase în urmă și cetățenii 

cred că sunt mai puțin atenți, chiar dacă relațiile interumane au involuat astăzi în 

societatea noastră, sunt mai puțin interesați de ”ba pe a mătii” și doresc rezolvare 

la problemele lor, de la străzi de pământ până la parcări, până la lipsa suficientă 

a locurilor în creșe și așa mai departe.  Ăsta este motivul pentru care am acceptat 

și mi-am dorit să fiu aici, iar la sfârșit o să repet jurământul care l-am depus și 

când am fost consilier. Jur să respect Constituția și legile țării și să fac tot ceea 

ce stă în putința și priceperea mea pentru binele locuitorilor municipiului Bistrița. 

Așa să îmi ajute Dumnezeu. Mulțumesc! 

Domnul primar Gabriel Lazany:  Da, mulțumesc domnule consilier Florin 

Urîte pentru observație. Din data de 13 ianuarie avem un nou city manager, în 

persoana domnului Adrian Costea. O să îl rog pe el să se prezinte, să spună 

câteva lucruri despre el. Este prima dată când activează în administrație sau în 

zona publică, venind din, fiind manager de calitate la RAAL de mai mulți ani de 

zile, în zona industrială. Te rog Adi, apasă. OK! 

Domnul administrator public Costea Adrian: Mulțumesc pentru prezentare! 

Mă bucur în primul rând să vă cunosc. Mă bucur să fac parte din această echipă 

de astăzi, o echipă întregită, să zic așa. Într-adevăr, de 14 ani am activat în cadrul 

firmei RAL, începând de la inginer de calitate, manager și de 3 ani de zile director 
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de calitate. Am acceptat o provocare propusă de domnul primar în iarna aceasta. 

M-am apucat de treabă și sper să facem lucruri frumoase împreună. Deocamdată 

cam asta ar fi despre mine și despre ceea ce voi face. Mulțumesc! 

Președintele de ședință, domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: 

Mulțumesc! Alte intervenții? Dacă nu mai sunt, am epuizat ordinea de zi. Declar 

închise lucrările ședinței. Toate cele bune, să ne vedem cu bine!  
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